
                                            P  R  O  T  O  K  Ó  Ł  nr  XVI/2015 
 
sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 20 października 2015r. 
 
Miejsce obrad: sala konferencyjna  w Urzędzie Miejskim w Barczewie. 
 
Początek obrad:  godzina 11. 
 
W obradach sesji uczestniczy 15 radnych – zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Do punktu 1. 
 
Obrady dzisiejszej sesji otworzył pan Andrzej Maciejewski – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Barczewie. 
 
Pan Andrzej Maciejewski przywitał przybyłą , na zaproszenie Rady, panią Małgorzatę  
Jasińską, mieszkankę Barczewa, kolarkę, która osiąga sukcesy w tej dziedzinie sportu 
w Polsce i poza jej granicami. 
Pan Maciejewski  przedstawił sukcesy pani Jasińskiej i życzył pani Małgorzacie dalszych 
osiągnięć. 
 
Pani Małgorzata Jasińska podziękowała Radzie  za zaproszenie . Opowiedziała o ciężkiej 
pracy jaką zawodnik musi wykonać aby osiągnąć sukces. Pani Małgorzata powiedziała 
również, że priorytetem w jej karierze kolarskiej jest otrzymanie kwalifikacji na igrzyska 
olimpijskie. 
 
Do punktu 2. 
 
Pan Andrzej Maciejewski stwierdził prawomocność obrad XVI sesji Rady Miejskiej w 
Barczewie. 
 
Do punktu 3. 
 
Pan Dariusz Jasiński – Zastępca Burmistrza Barczewa : 
-proszę o zdjęcie z dzisiejszego porządku obrad punktu 15. 
 
Pani Aneta Janikowska-Kiśluk – p.o. Kierownika Informacji Turystycznej: 
-na prośbę  Urzędu Marszałkowskiego nanieśliśmy zmiany  do „Ponadlokalnego programu 
rewitalizacji sieci miast Cittaslow”. Otrzymaliśmy jednak wiadomość z Urzędu 
Marszałkowskiego, że muszą być naniesione jeszcze  inne poprawki i dopiero będziemy 
mogli to uchwalić. W sieci miast Cittaslow nie jesteśmy sami. Zmiany dotyczą również 
innych członków-miast Cittaslow. 
 
Rada  j e d n o g ł o ś n i e  przyjęła wniosek  pana Dariusza Jasińskiego. 
 
Porządek obrad (po zmianach): 
 
4.Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej; 
5.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady; 
6.Interpelacje i zapytania radnych; 
7.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 
8.Odpowiedzi; 



9.Sprawozdanie z prac Komisji Rady Miejskiej w Barczewie; 
10.Sprawozdanie z działalności biblioteki publicznej wraz z filiami w terenie za 2015r oraz 
przedstawienie zaplanowanych działań w 2016r; 
11.Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury 
za I półrocze 2015r; 
12.Informacja Burmistrza Barczewa w sprawie wniosków dotyczących wykupienia  
nieruchomości oraz wypłaty odszkodowań w związku z uchwaleniem planów  
zagospodarowania przestrzennego; 
13.Informacja o nieprawidłowościach stwierdzonych w oświadczeniach  majątkowych 
radnych Rady Miejskiej w Barczewie; 
14.Projekt uchwały w sprawie uchwalenia  „ Programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem  Gminy Barczewo na lata 2016-2020”; 
15.Projekt uchwały w sprawie  uchwalenia stawek podatku od nieruchomości; 
16.Projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej; 
17.Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej; 
18.Projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru informacji w sprawie podatku od 
nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego oraz wzoru deklaracji na podatek od 
nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny; 
19.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo 
na lata 2015-2024; 
20.Zmiana budżetu na 2015r; 
21.Sprawy różne i wolne wnioski; 
22.Zakończenie obrad XVI/2015 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Porządek obrad przyjęty został  j e d n o g ł o ś n i e. 
 
Do punktu 4. 
 
Protokół z obrad XV/2015  sesji Rady Miejskiej w Barczewie przyjęty został przez Radę 
j e d n o g ł o ś n i e. 
 
Do punktu 5. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Barczewa w okresie między sesjami Rady 
przedstawione zostało w formie multimedialnej, w związku z nieobecnością Burmistrza  
podczas tej części obrad sesji. 
 
Do punktu 6. 
 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-wpłynęła odpowiedź na interpelację złożoną przez radną panią Krystynę Mańkowską. 
 
Pani Krystyna Mańkowska przyjęła otrzymaną odpowiedź. 
 
Pan Maciejewski: 
-na poprzedniej sesji wpłynęło też zapytanie  pana Kazimierza Kozona. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-otrzymałem w dniu dzisiejszym odpowiedź i nie mogę się do niej jeszcze odnieść. 
Odniosę się  do niej na następnej sesji. 



Pan Andrzej Maciejewski: 
-przypomnieć chciałem, że odpowiedź powinna być udzielona w ciągu  21 dni . Nic 
dziwnego, że radny nie może się do odpowiedzi , udzielonej po terminie, odnieść. 
Proszę o to aby na przyszłość pilnować terminów udzielania odpowiedzi. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-temat jest bardzo rozległy. Proponuję abyśmy się w tej sprawie spotkali na Komisji Rolnej 
i omówili te sprawy. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-mnie chodzi o to, które drogi na dzień dzisiejszy są czynne a które nie, które są zaorane. 
Przykładem jest Studzianek oraz Odryty gdzie część drogi jest a części nie ma . Należy to 
stwierdzić naocznie i iść w teren a nie odpowiadać zza biurka. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-wyznaczenie wszystkich dróg w jednym momencie spowoduje wydatkowanie wszystkich 
środków przeznaczonych na utrzymanie dróg. Proponuję merytorycznie rozmawiać na  
Komisjach. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-ja chcę spotkać się w tej sprawie w terenie. 
 
Pan Jasiński: 
-proszę o ustalenie terminu takiego spotkania. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-składam pisemną interpelację dotyczącą Centrum Kulturalno-Bibliotecznego. 
Pan Dowgiałło odczytał treść interpelacji (w załączeniu). 
 
Pani Balbina Buras: 
-w związku z tegoroczną suszą część mieszkańców Radost nie ma wody. Czy można 
uruchomić punkt czerpalny wody w Radostach? 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-pisma wysyłane z Urzędu za pośrednictwem Poczty barczewskiej trafiają do adresatów 
po bardzo długim czasie; 
-czy jest szansa uruchomienia linii podmiejskiej MPK Olsztyn-Barczewo-Olsztyn? 
Czy można powrócić  do rozmów. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-Gmina nasza podjęła działania w tym temacie. Zleciliśmy wykonanie analizy, z którą 
zwrócimy się do MPK oraz z zapytaniem ile nas to będzie kosztowało. Po otrzymaniu  
takiej odpowiedzi zastanowimy się z Radą czy wchodzimy w ten temat? 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-proponuję z tym tematem poczekać parę miesięcy do czasu jak ruszą tramwaje. 
Wówczas część taboru autobusowego  może stać i może nastąpić inna rozmowa w tym 
temacie. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-z tego co wiem do Olsztyna wchodzi również inny przewoźnik. 
 



Pani  Halina Bronka: 
-przeczytałam informację o opracowaniu dokumentacji w sprawie pobudowania 
śmietników na Starym Mieście. Pozostała kwota 60 tysięcy zł na ten cel. Czy jest 
możliwość pobudowania takiego śmietnika na Starym Mieście? 
-jakie będą obowiązywały stawki za wywóz nieczystości w sytuacji kiedy zajmie się tym 
nowy podmiot? 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-wyjazd ze skrzyżowania ulicy Słowackiego z Wojska Polskiego rano jest niemożliwy. 
Utrudniają to samochody ustawione wzdłuż ulicy Słowackiego. Proszę ustawić tam znak. 
-na kwietniowej sesji  na zadane pytanie w sprawie zakupu tablic informacyjnych dla 
osiedla Domków Jednorodzinnych pan Burmistrz Nitkowski kazał je ustawić na Osiedlu. 
Niestety do dziś nie stanęła na terenie tego osiedla żadna tablica. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
co zostało zrobione w kwestii wykonania bezpiecznego dojścia z Orlika do Szkoły 
Podstawowej? 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-czy można wprowadzić ruch jednokierunkowy na ulicy Słowackiego? 
-zwracaliśmy się kiedyś o przesyłanie drogą meilową materiałów na sesję? 
Czy jest taka możliwość? 
-dlaczego na dzisiejszej sesji nie ma prawnika? 
-ile jest przewidywanych nowych etatów w Urzędzie w 2016r (Skarbiec Kultury)? 
-co z etatem fotografa w Urzędzie? 
 
Pan Rafał Surmański: 
-już odbywają się imprezy w Hali sportowej w Szkole Podstawowej w Barczewie a parkiet 
nie został zabezpieczony wykładziną; 
-czy będą zabezpieczone środki na zakup (przed zimą) drzwi wejściowych do Szkoły w 
Bartołtach? 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-przebudowa drogi w Barczewku nie obejmuje przebudowy oświetlenia. Czy możemy 
rozmawiać z Powiatem aby skorzystał ze środków z PROW-u i zmodernizował to 
oświetlenie. 
 
Do punktu 7. 
 
Pan Adam Perczyński – sołtys Wójtowa: 
-jaka jest decyzja w sprawie malowania wiat przystankowych? 
-nie został ustawiony znak przy wjeździe do Wójtowa; 
 
Pan Roman Mikołajczyk – sołtys Kierzlin: 
-droga w Studzianku została sprzedana  przez Agencję. Tam nie ma innej drogi 
dojazdowej. Może dojść do sytuacji, że  za dojście do wsi będziemy płacili myto. 
 
Do punktu 8. 
 
Odpowiedzi. 
 
Pan  Dariusz Jasiński – Zastępca Burmistrza: 



-śmietniki – jest 60 tysięcy zł. Nie mamy kosztorysu. Jeżeli jeden punkt zmieści się w tej 
kwocie to możemy to realizować; 
-opłata za śmieci – po analizie kosztów i podpisaniu umowy będziemy to ustalali; 
-znaki na ulicy Słowackiego – jest to unormowane w projekcie funkcjonowania ruchu, który 
został uzgodniony z mieszkańcami tej ulicy. Umieszczona została również tam barierka 
oraz wykonaliśmy „śpiącego policjanta”. Natomiast przepisy ruchu drogowego normują 
kwestię odległości ustawienia pojazdów od skrzyżowania. Jest to tylko i wyłącznie sprawa 
egzekwowania przestrzegania tych przepisów, które są ustawicznie łamane. Razem z 
policją będziemy egzekwowali przestrzeganie tych spraw. 
-przejście z Orlika do szkoły – jest tam problem. Przy garażach jest mało miejsca i nie 
można tam zrobić chodnika. Na dzień dzisiejszy bramy na boisko PISY są otwarte aby 
dzieci mogły tamtędy przechodzić. Propozycja wykonania schodów też musi być poparta 
nakładami finansowymi. 
 
Pani Aneta  Janikowska-Kiśluk: 
-Warmińska Niteczka – Wydział GNR naszego Urzędu dokonał wszystkich niezbędnych 
wytyczeń w terenie. Zostało to przekazane w Olsztynie na spotkaniu  z Oficerem 
Rowerowym. Na tym spotkaniu otrzymaliśmy odpowiedź, że ze strony Barczewa  
wszystko  zostało dobrze zrobione. Zawaliła Purda. Dziś te sprawy uzupełniają w Purdzie. 
Czekamy więc na wyniki. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-nieobecność prawnika. Pan Gajdamowicz ma w tej chwili  rozprawę w Sądzie. Jeśli ma 
pan jakąś sprawę, proszę złożyć to na piśmie. 
-Skarbiec – nie jest przewidywana obsługa. Jest to sprawa otwarta. 
-zatrudnienie fotografa – pan jest zatrudniony na umowę i kwestia ta jest w gestii 
Burmistrza. 
-zakup drzwi do Szkoły w Bartołtach i zabezpieczenie parkietu w hali Szkoły Podstawowej 
w Barczewie – myślę, że potraktujemy to jako wnioski budżetowe. Jeżeli będą takie środki 
to to zrobimy. 
-oświetlenie wzdłuż drogi Barczewka – jeszcze nie ma wytycznych z jakich środków to 
będzie można budować. 
-malowanie wiat – najpierw należy je  wyremontować bo wiem, że zostały tam już 
powybijane szyby. Jest to przykre, że 2-miesięczne wiaty zostały poniszczone 
Malowanie – możemy się z Komisją zastanowić jak to zrobić. Może nie jest to 
najważniejszy temat. 
-sprzedaż drogi w Studzianku – poproszę pana sołtysa o dodatkowe  informacje i 
zastanowimy się jak to załatwić. 
-punkt czerpalny wody w Radostach – jutro będę na ten temat rozmawiał z panem 
Kasprzakiem. 
-przesyłanie materiałów drogą meilową – zastanowimy się nad tym tematem. 
 
Pani Ryszarda Buga – Sekretarz miasta: 
-musimy to przeanalizować, ponieważ musimy to skanować dla 2 osób. 
 
Pan Andrzej  Maciejewski: 
-jeżeli jest taki wniosek to należy to zrobić. 
 
Do punktu 9. 
 
Sprawozdania z działalności poszczególnych Komisji Rady Miejskiej przedstawili  
Przewodniczący Komisji. 



 
Pan Kazimierz Kozon przedstawił sprawozdanie z prac Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska 
Pan Kazimierz Kozon przedstawił również wniosek, który stanowi załącznik do protokółu. 
Wniosek brzmi: 
„W dniu 6.10.2015r przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Kazimierz 
Kozon otrzymał od przewodniczącego Rady Miejskiej w Barczewie (Projekt) Uchwały, 
który miał być  przedstawiony na Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił ww. projekt na 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska wraz z uzasadnieniem i wyrysem mapy 
geodezyjnej wydanej przez Starostwo Powiatowe w Olsztynie  z dnia 1.10.2015r. Po 
zapoznaniu się z projektem i załącznikami przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska stwierdził, że jest za krótki czas do sesji na dzień 20.10.2015r by można 
dogłębnie zapoznać się z projektem, załącznikami i zaopiniować ww. projekt. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił swoje stanowisko 
przewodniczącemu Rady Miejskiej w Barczewie, który ze względów proceduralnych 
postanowił nie wprowadzać projektu uchwały na sesję w dniu 20.10.2015r kierując się 
priorytetem zajęcia się i zaopiniowania wniosków złożonych  do projektu budżetu przez 
Komisję Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 13.10.2015r rozpatrując wnioski do  
budżetu częściowo i zapoznała  się również z przedstawionym  projektem uchwały wraz z 
uzasadnieniem i wyrysem geodezyjnym dotyczącym inwestora, który wystąpił z wnioskiem 
o zmianę przeznaczenia terenu działek nr 65/11, 66/2, 67/3, 67/4 w obrębie  Kronowo. 
Ww. działki obejmują grunty o łącznej powierzchni 18,2501 ha. Teren ten  stanowią grunty  
orne (klasy IIIb, IVa, IVb) łąki(klasy IV), pastwiska (klasy IV, V,VI) obecnie częściowo 
użytkowane rolniczo i nieużytki. Inwestor ww. działki chce przeznaczyć z funkcji rolnej na 
funkcję eksploatacji kruszywa naturalnego. 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska budzi pewne wątpliwości co do: 
1.odrolnienia tak wysokiej bonitacji (klasy gruntów) 
2.brak konsultacji z mieszkańcami i Radą sołectwa 
3.brak konsultacji z Rada w danym okręgu wyborczym 
4.degradacja środowiska 
5.obniżenia wód gruntowych 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska po przeprowadzonej konsultacji 
z pozostałymi członkami Komisji w dniu 14.10.2015r – doszedł do wniosku, iż nasuwa się 
wiele uwag co do zasadności przedstawionego projektu uchwały postanowił złożyć  
wniosek do Przewodniczącego Rady Miejskiej Pana Andrzeja Maciejewskiego w 
Barczewie o złożenie  stosownego zawiadomienia do prokuratury.” 
 
Pan Rafał Surmański: 
-pan Burmistrz zorganizował spotkanie z dyrektorami szkół w sprawie wniosków 
budżetowych na 2016r. 
Nieobecny, tylko i wyłącznie był przedstawiciel barczewskiej Szkoły Podstawowej. Jest to 
bardzo niepokojące, że z tak dużej jednostki nikt nie uczestniczył w tak ważnym spotkaniu. 
To należy wyjaśnić. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-nasza Komisja spotykała się kilkakrotnie. Omawialiśmy sprawy sprzedaży budynków przy 
ulicy Grunwaldzkiej i przy ulicy Warmińskiej. 13 października opiniowaliśmy wnioski 
budżetowe i dzisiejszy program gospodarowania zasobem mieszkaniowym. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 



-Komisja  nasza spotykała się kilka razy. Omawialiśmy temat  funkcjonowania Centrum 
Kulturalno-Bibliotecznego. Omawialiśmy również  kwestię połączenia  Klubów: BUKS i 
PISY. Prezes PISY nie chce się połączyć. Pojawiają się coraz większe  środki na piłkę  
nożną i tu może  dublować się sprzęt. Uważam, że Gmina finansuje te  sprawy i ma tu 
decydujący głos. 
Na posiedzeniu naszej Komisji okazało się, że pracownicy Centrum Kulturalno-
Bibliotecznego zatrudnieni do organizacji imprez nie mogą wykonywać swoich statutowych 
obowiązków ze względu na brak środków finansowych. 
We wnioskach budżetowych  na 2016r organizacje pozarządowe złożyły wnioski na 
zadania na ponad 400tysięcy zł i myślę, że pan Burmistrz zwiększy na te zadania środki. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-pan Krzysztof Wołodkiewicz włozył wniosek na poprawę efektywności energetycznej. 
Gmina musi ponieść koszty  wykonania audytów dla budynków. Pan Wołodkiewicz 
określił swoje wynagrodzenie w wysokości 1,5%  wartości inwestycji. Gmina nie może 
przyjąć takiego  procentowego określenia wynagrodzenia. Musi to być określone  , 
wskazane konkretną kwotą. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-słuchając sprawozdania  z prac Komisji Rolnictwa  usłyszałem na końcu stwierdzenie o 
wystąpieniu do Prokuratury. Muszę to wyjaśnić  aby nie pozostał niedosyt. Jest to projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia m.p.z.p. Jest to uchwała intencyjna. Nie 
jest to uchwała przyjmująca m.p.z.p. Przy podejmowaniu uchwały o sporządzeniu mpzp 
obowiązują procedury ściśle określone w ustawie. Nie wiem skąd twierdzenie, że jest to 
uchwała i skąd te podejrzenia? 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-jest to subiektywna ocena pana Kozona i muszę to przekazać do Prokuratury jeśli tak 
chce radny. 
 
Pani Halina Bronka: 
-według mnie w tym protokole  jest zapisane czym zajmowała się cała Komisja a potem 
dalej jest napisane, że jest to praca pana Kozona. Uważam, że jest to wyraźnie 
rozdzielone. Pan Kazimierz (końcówka) pisze to we własnym imieniu. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-czy w momencie jak pan Przewodniczący Rady złoży ten wniosek do Prokuratury to czy 
to nie będzie rzutowało na całą Radę. Może niech  Przewodniczący Komisji Rolnej złoży 
sam ten wniosek.  
 
Pan Bogdan Caruk: 
-czy pan kozon nie powinien tego zrobić jako „pan Kozon” a nie jako „Przewodniczący 
Komisji...”. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-jeśli radny życzy sobie tego to ja muszę to przekazać do Prokuratury. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
ja uważam, że zanim to się przekaże do Prokuratury to należy to  wyjaśnić na Komisji a 
poza tym jest to punkt dotyczący sprawozdania z prac Komisji. 
 
Pan Dariusz Jasiński poprosił panią Iwonę Nobert-Ćwiek o przedstawienie wyjaśnień. 



 
Pani Iwona Nobert-Ćwiek – zastępca kierownika wydziału BIOŚ Urzędu Miejskiego: 
-chciałam tylko powiedzieć, że nie byłam proszona na Komisję aby udzielić wyjaśnień w 
temacie projektu tej uchwały. 
Jest to projekt uchwały intencyjnej, nie rości praw do terenu. 29 czerwca 2015r firma ECO-
TER zwróciła się do burmistrza Barczewa o sporządzenie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu na odkrywkową eksploatację surowców 
mineralnych. Nawiązując do wniosku z czerwca  - 7 października 2015r złożono 
zaktualizowany załącznik wraz z projektem uchwały, uzasadnieniem oraz projektem 
umowy na sporządzenie m.p.z.p. 
Wydobywanie kopalin jest inwestycją celu publicznego a zgodnie z ustawą o gospodarce 
nieruchomościami wiadomo jest, ze jest to inwestycja celu publicznego, w związku z czym  
inwestor ponosi wszystkie koszty uchwalenia planu. 
Uchwała o przystąpieniu do sporządzenia m.p.z.p nie wywołuje skutków materialno-
prawnych, ma charakter jedynie formalny, nie stanowi również aktu prawa miejscowego, 
ponieważ wyłącznym jej przedmiotem jest określenie granic obszaru objętego przyszłym 
planem a braki przy jej podjęciu mogą być poprawione przy wydawaniu  uchwały właściwej 
Podejmowanie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego zawsze odbywa się zgodnie z procedurami określonymi w ustawie. 
Następuje zawsze wyłożenie i zbieranie uwag od mieszkańców. Nic nie dzieje się z 
pominięciem mieszkańców. Wszystkie procedury w tej sprawie są jawne. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-do mnie pan Przewodniczący przekazał do zaopiniowania projekt tej uchwały na Komisji. 
Nasunęły mi się wątpliwości i wnioski o tym, ze należy wystąpić z tym do Prokuratury. Tam 
była również przygotowana umowa. 
 
Pan Andrzej Maciejewski zakończył dyskusję w tym punkcie. 
 
Do punktu 10. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-proszę o wersję skróconą sprawozdania. 
 
Za wnioskiem głosowało 12 radnych. 
 
Pani Anna Rok – kierownik Miejskiej Biblioteki w Barczewie: 
-dziękuję za zaproszenie  mnie celem przekazania  sprawozdania. Od 2013r nie byłam 
zapraszana  w celu przekazania Państwu sprawozdania z naszej działalności. 
Sprawozdanie przekazane zostało w formie pokazu multimedialnego. 
Pani Anna Rok powiedziała również: 
-zgłosiłam się z wnioskiem do Stowarzyszenia  o utworzenia w Barczewie Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku. Pomysł  został zrealizowany. Jest to działanie Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Barczewie. Ponad 100 osób należy do Uniwersytetu i liczę na to, że również 
nastąpi wzrost czytelnictwa.  
Chcemy  utworzenia  „Czytelni pod parasolem” i zautomatyzowania  procesu  
wypożyczania zbiorów. Wprowadzić też chcemy cykliczne spotkania z książką dla 
młodzieży gimnazjalnej. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-chcę Pani podziękować za  dotychczasową działalność.  
Proszę mi powiedzieć co  znaczy „darowizny”. 



 
Pani Anna Rok: 
-są to prezenty od darczyńców ale tego nie możemy wyceniać. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-czy ktoś korzysta w ramach godzin otwarcia ze świetlicy w Nikielkowie? 
 
Pani Rok: 
-my już nie mamy naszych filii. Jest mi trudno  powiedzieć lie ludzi przychodzi do świetlicy 
w tych godzinach. Godziny w świetlicach ustalają pracownicy tak aby jak największa  
liczba mieszkańców mogła z tego korzystać. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-może wypożyczenia  spadają w związku z godzinami  otwarcia  tych świetlic. 
 
Pani A.Rok: 
-jeśli z Państwa strony padną propozycje otwarcia innych godzin to postaramy się 
dopasować  to do potrzeb. 
 
Pan Andrzej Maciejewski odczytał pismo dyrektora Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-myślę, że powinniśmy zwiększyć środki na zakup książek dla naszej biblioteki. 
 
Do punktu 11. 
 
Informację o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji  kultury 
za I półrocze przedstawiła pani Elżbieta Miłaszewska – główna księgowa Centrum 
Kulturalno-Bibliotecznego w Barczewie. 
Pani Miłaszewska powiedziała, że mają zaległą zapłatę dla ZAIKS-u ok. 5 tysięcy zł. 
 
Pan Dowgiałło: 
-o takich środkach powinno się wiedzieć wcześniej i takie środki powinny być 
zabezpieczone wcześniej. Czy jest taka możliwość , że  źle się zaplanuje i będzie na 
pensje a nie będzie na imprezy. Czyli, że będzie tak, że pracownicy zatrudnieni  dla 
organizowania imprez dostaną pensję  a nie  będą ich organizować. 
 
Pan Bogdan Matłoka: 
-wpłynął wniosek  o przekazanie brakujących ponad 30 tysięcy dla CKB na ich działalność. 
Komisja nie zgodziła się . Myślę, że należy podjąć działania aby to zmienić aby świetlice 
mogły działać. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-myślę, że na koniec roku ta suma będzie większa. Ile to może być? 
 
Pani Elżbieta Miłaszewska: 
-wyliczę tą kwotę i przekażę Państwu tą wiadomość. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-nie możemy czekać, że coś się wydarzy ale należy to rozstrzygnąć na najbliższej komisji. 
 
Pani Alina Jakończuk: 



-wszyscy  winimy panią Łukowską za obecną  sytuację ale doskonale pamiętamy , że 
uchwalając budżet Centrum na 2015r było mówione,że jest on uchwalany na poziomie 
roku 2014 a brakujące środki będziemy  uzupełniać w trakcie roku budżetowego. 
 
Pani Halina Bronka: 
-dziękuję pani Eli za rzeczowe przedstawienie sytuacji. Na Komisję Finansów Publicznych 
wpłynął wniosek pani Anny Rok, która zastępuje panią Łukowską , nie pełni obowiązków 
dyrektora, o przekazanie brakujących środków w wysokości 32 tysięcy zł na działalność 
CKB. Sądzę, że po takiej rzetelnej odpowiedzi na interpelację pana Adama Dowgiałło 
należy zwołać kolejną Komisję Finansów Publicznych. Chciałabym też wiedzieć co 
będziemy dalej robić. Czy decyzje podejmowane przez panią Rok i panią główną 
księgową będą miały moc sprawczą? Czy pracownicy CKB zarabiają tak dużo, czy jest 
przerost administracji. Jeżeli komisja ma podjąć  jakąś decyzję to proszę odpowiedzieć 
nam na wszystkie wątpliwości. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-myślę, że tu powstał problem przerostu imprez, które organizuje Centrum. Nie możemy 
też powiedzieć, że jak wam zabraknie to dołożymy. Pamiętamy, że do Centrum zawsze się 
dokładało . Czas najwyższy skończyć z rozbuchaniem a zastosować cięcia. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-plan finansowy  był przyjęty taki jak był przedłożony; 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
-zakładamy założenia z ubiegłego roku i bierzemy pod uwagę to, że wydatki nie będą 
rosły, inflacja również; 
 
Pan Rafał Surmański: 
-a jak z imprezami? 
 
Pani Kondratowicz: 
-również na poziomie roku ubiegłego. 
 
Do punktu 12. 
Informacje przedstawiła, łącznie z wyjaśnieniami, pani Paulina Zalewska-Wójcik – 
kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa. 
 
Informacja stanowi załącznik do protokółu. 
 
Do punktu 13. 
Informacje przedstawił pan Andrzej Maciejewski . 
Informacja stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pan Maciejewski stwierdził, że wystąpiła jedna, drobna nieprawidłowość  w oświadczeniu 
pani Balbiny Buras, którą po interwencji Przewodniczącego pani Balbina uzupełniła. 
Pan Maciejewski stwierdził , że złożył korektę oświadczenia majątkowego do Wojewody, 
ponieważ pomylił nazwę ulicy, przy której posiada działkę niezabudowaną. 
W oświadczeniach radnych  Dyrektor Urzędu Skarbowego w Olsztynie stwierdził drobne 
nieścisłości, które nie wymagały powiadomieniu (zgodnie z ustawą) Dyrektora Urzędu 
Kontroli Skarbowej. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 



-kiedy odczytałem w zaproszeniu  taki tytuł tego punktu to się wystraszyłem a potem jak 
się dowiedziałem o co chodzi to się uspokoiłem. Na przyszłość proszę o inną  formę 
nazewnictwa takiego punktu. 
Do punktu 14. 
Pan Dariusz Jasiński – zastępca Burmistrza Barczewa udzielił wyjaśnień do projektu 
uchwały. Stwierdził również, iż projekt tej uchwały prezentowany był na Komisji. 
 
Pan Bogdan Caruk – opinia Komisji do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych jest 
pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   XVI(107)15 
w sprawie  uchwalenia „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Barczewo na lata 2016-2020”. 
 
Do punktu 15. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła  Skarbnik Miasta  pani  Dorota Kondratowicz. 
 
Przedstawione  propozycje stawek podatków  przyjęte zostały przyjęte zostały przez  
radnych. 
 
Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan  Krzysztof Ludwiniak – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Nieobecni radni: Jarosław Bonus i Andrzej Moszczyński. 
 
Radni  j e d n o gł o ś n i e   podjęli: 
 
                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XVI(108)15 
w sprawie  uchwalenia stawek podatku od nieruchomości. 
 

Do punktu 16. 
Projekt uchwał w sprawie  opłaty  miejscowej. 
 

Wyjaśnienia przedstawiła pani Dorota Kondratowicz: 
-proponujemy aby stawka pozostała na poziomie ubiegłorocznym. 
 

Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 

Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 

Na  sali obecnych jest 13 radnych. 
 



Radni   j e d n o g ł o ś n i e   podjęli: 
 

                                               U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVI(109)15 
w sprawie opłaty miejscowej. 
 

Do punktu 17. 
Opłata targowa. 
 

Pani Dorota Kondratowicz  zaproponowała wysokość opłaty  na poziomie ubiegłorocznym. 
 
Pani Krystyna Mańkowska  -  opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak –  opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e  podjęła: 
 
 
                                            U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVI(110)15 
w sprawie opłaty  targowej. 
 
 
Do punktu 18. 
Wyjaśnienia przedstawiła pani Dorota Kondratowicz. 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Radni  j e d n o g ł o ś n i e  podjęli: 
 
 
                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVI(111)15 
w  sprawie  ustalenia  wzoru  informacji w sprawie podatku od nieruchomości, podatku 
rolnego, podatku leśnego oraz wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości, podatek 
rolny i podatek leśny. 
 
Do punktu 19 i punktu 20. 
 
Wyjaśnienia do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej i zmiany budżetu na 2015r 
przedstawiła pani Dorota Kondratowicz – Skarbnik Miasta. 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-zmiana  planu dochodów  z tytułu zezwoleń na alkohol i następny punkt realizacja  przez 
Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 
 



Pani Kondratowicz: 
-są to środki uzyskane z jednorazowych pozwoleń na sprzedaż alkoholu i to zgodnie 
z ustawą  przeznaczane jest na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych a Komisja zmieni swój Program i wykaże na co 
te środki będą przeznaczone. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Radni 12 głosami „za” przy 1 głosie”przeciw”  podjęła: 
 
 
                                                U  C  H  W  A  Ł Ę  nr  XVI(112)15 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2015-2024. 
 
 
Zmiana budżetu na 2015r 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Radni  j e d n o g ł o ś n i e   podjęli: 
 
 
                                                 U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVI(113)15 
w sprawie zmiany budżetu na 2015 rok. 
 
Do punktu 21. 
Pan Adam Dowgiałło: 
-rozpocznie się akcja „Szlachetna Paczka” - proszę o udział; 
-proszę nasze władze o zainteresowanie się tematem termomodernizacji  i przystąpienie 
do projektu proponowanego przez pana Wołodkiewicza bo moim zdaniem jest to okazja. 
-malowanie przystanków – nasza Komisja jest za pomalowaniem przystanków po 
uzgodnieniu tego z mieszkańcami. Można to sfinansować z funduszu sołeckiego. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-czy można przyspieszyć głosowanie nad gospodarką niskoemisyjną? 
-powtarzam prośbę aby wyjaśnić  sprawę nieobecności przedstawiciela Szkoły 
Podstawowej w Barczewie  na spotkaniu Burmistrza z dyrektorami szkół. 
 
Pani Halina Bronka: 
-muszę stwierdzić, że akcja dotycząca funduszu obywatelskiego powiodła się . Komisja 
stwierdziła, że wpłynęło ponad 1200 głosów. Dużo było głosów nieważnych. Gratuluję 
pomysłodawcom.  Wygrał projekt nr 3 - „Jarzębinowy Plac” przy ulicy Targowej. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-jaki może być w przyszłym roku najwcześniejszy  termin gdzie moglibyśmy spotkać się 
i pracować  nad kolejną edycją  budżetu obywatelskiego. 



 
Pan Dariusz Jasiński: 
-w trakcie prac Komisji wyszły pewne niedociągnięcia. Konieczna jest pewna kosmetyka w 
regulaminie. Wówczas określone zostaną terminy. Przedstawimy to Państwu. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-od dyrektora Szpitala Pomocy Maltańskiej otrzymaliśmy podziękowanie za 550 euro, 
które przywieźliśmy z Gminy Hagen a.T.W. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-prośba aby Policja częściej podjeżdżała na ulicę Północną aby sprawdzać ławki 
rezerwowe; 
-termomodernizacja – pan Wołodkiewicz mówi, że są możliwości zmniejszenia opłat za 
oświetlenie na „16”. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-oświetlenie na „16” nie jest już naszym problemem. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-kwota 5.600zł pochodząca z jednorazowych pozwoleń na sprzedaż alkoholu 
przeznaczona zostanie na działania profilaktyczne ze szczególnym uwzględnieniem dzieci 
i młodzieży ,  jeżeli wpłynie taki wniosek - jest to odpowiedź dla p.Kozona. 
 
Pan Burmistrz Lech Nitkowski: 
-padło trzeci raz nazwisko pana Wołodkiewicza. Jeśli ten pan ma pomysły niech się ze 
mną skontaktuje. 
W chwili obecnej robimy inwentaryzację naszych lamp. Na „16” opłacamy tylko 2 przejścia 
 
Pani Halina Bronka: 
w ten czwartek w olsztyńskim ratuszu odbędzie się koncert  chóru pod dyrekcją pan Jana  
Połowianiuka poświęcony muzyce  Feliksa Nowowiejskiego. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-pan Bonus złożył prośbę o przygotowanie informacji na temat pozyskania w przyszłym  
roku środków pozabudżetowych i koncepcji ich przeznaczenie. 
 
Do punktu 22. 
Pan Andrzej Maciejewski – stwierdzam, że porządek  dzisiejszej sesji został zrealizowany, 
w związku z czym zamykam obrady XVI/15 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. Dziękuję 
Państwu za udział w obradach. 
Protokółowała: 
Barbara Kwapis 
                                                                                Przewodniczący  
                                                                                Rady Miejskiej w Barczewie 
                                                                                Andrzej Maciejewski  
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


